

中文建筑科学类核心期刊
中国科技论文统计源期刊(中国科技核心期刊)

建筑科学[®]

BUILDING SCIENCE

◆ 中华人民共和国住房和城乡建设部主管

◆ 中国建筑科学研究院主办

4

2013

第29卷 第4期
VOL.29 NO.4

可持续建筑 Sustainable Building



ISSN 1002-8528



9 771002852003

中国科技论文统计核心期刊
国际 CODEN 中心收录期刊
《中国科学引文数据库》来源期刊
国际连续出版物数据系统收录期刊
ICONDA 国际建筑文献数据库收录期刊
中国科技期刊文摘(CSTA)英文版
数据库收录期刊
《中国学术期刊(光盘版)
检索与评价数据规范》执行优秀期刊



建筑科学
JIANZHU KEXUE
(月刊)
第 29 卷 第 4 期(总第 189 期)
2013 年 4 月 20 日出版
(1985 年创刊)

主 办:中国建筑科学研究院
编 辑:《建筑科学》编辑部
地 址:北京北三环东路 30 号
邮 编:100013
电 话:010-64517786;84272776
传 真:010-84272776
E-mail:busc@263.net
http://jzkx.chinajournal.net.cn
主 编:赵基达
副 主 编:崔建友 执行副主编:吴立民

“可持续建筑”编辑组
电 话:010-64517427
E-mail:bjb365@126.com;
bjb365@gmail.com

责 编:李 正 编 辑:李 正
美 编:陈 辛 策 划:王东青

* * * * *

印 刷:北京时捷印刷有限公司
国 内 发 行:全国各地邮局订阅
邮发代号:2—381
零 售:《建筑科学》编辑部发行室
国 外 发 行:中国国际图书贸易总公司
(北京 399 信箱)
广 告 经 营 许 可 证:京朝工商广字第 0209
号(101)

目 次

论 坛

民用建筑能源审计最优化工作方法研究 刘东,王亚文,张萍,等(1)

理论 & 实验研究

透明隔热玻璃涂料的建筑节能潜力分析 季亮,谭洪卫,郑淑晶,等(6)

低温环境下复叠式空气源热泵热水系统的实验研究.....

..... 周亮亮,李贺,白建民,等(10)

住宅生活用电行为对能耗影响的分析研究 简毅文,孔维嘉,刘昊宣,等(15)

北京某学生公寓夏季自然通风实测研究 李灏如,李晓锋,齐美薇,等(20)

西安地区学生公寓过渡季热舒适性实地调查与分析.....

..... 屈万英,王兴龙,闫海燕,等(25)

高校历史建筑室内环境质量调查与节能改造研究.....

..... 刘启波,周若祁,吴思睿(31)

粉煤灰加气混凝土墙体表面传热传质系数实验研究 翁文兵,田琼洁(36)

2 种不同建筑类型土壤源热泵系统地埋管运行特性典型案例分析.....

..... 钱程,朱清宇,肖龙,等(41)

高层建筑正压送风条件下楼梯间内压力分布规律的实验研究 陈颖(45)

建筑能耗数据采集与传输系统设计及实现 赵亮,张吉礼,梁若冰(49)

计算分析

兵团农场钢结构住宅外围护结构设计研究 黄现宁,姜曙光,苏小磊(53)

基于全生命周期评估的苏南地区既有住宅节能改造.....

..... 白建波,张宇,卢建,等(59)

光伏建筑屋顶的通风腔设计分析 张瑞,郝国强,于霄童,等(65)

主动式冷梁空调系统适用性研究 刘魁星,王梦蕾,田喆(73)

基于数学模型的冷水机组节能量计算方法研究.....

..... 王碧玲,邹瑜,宋业辉,等(79)

一种新型通风隔声窗在临街高层住宅降噪中的可行性研究.....

..... 晋美俊,雷一彬,孙凤明,等(85)

商业步行街道景观视觉熵及其相关性研究 韩君伟,董靓(90)

房地产开发商群体的绿色建筑开发行为的演化分析 王景慧,秦旋(95)

集群式诱导通风技术在铁路隧道防排烟设计中的应用.....

..... 王军,刘文利,刘松涛(100)

工程实践

深浅结合地热能开发利用工程实例 李瑞霞,王培浩(106)

综合信息 (5)

* * * * *

[期刊基本参数] CN11-1962/TU * 1985 * b * 16 * 112 * zh * P * ¥12.00 * 8000 * 21 * 2013-04

BUILDING SCIENCE

(Monthly Journal)

No. 4 Vol. 29 , Apr. 2013

(Initial Issue in 1985)

Director: China Academy of Building Research
Edited & Published: Editorial Committee of BUILDING SCIENCE
Address: 30 Bei San Huan Dong Lu, Beijing 100013, China
Tel: 86-10-64517786
Fax: 86-10-84272776
E-mail: busc@263.net
http://jzlx.chinajournal.net.cn

Chief Editor: ZHAO Ji-da

Deputy Chief Editor: WU Li-min
CUI Jian-you

"Sustainable Building" Editorial Team

Tel: 86-10-64517427
E-mail: bjb365@126.com;
bjb365@gmail.com

Responsible Editor: LI Zheng

Editor: LI Zheng

Art Editor: CHEN Xin

Planner: WANG Dong-qing

* * * * *

Distributed in China:

Post Office Code Name 2-381

Distributed Abroad:

China International Book Trading Corporation
(GUO JI SHU DIAN)
P. O. Box 399, Beijing, China

CONTENTS

Forum

- Study on Optimization Working Method for Energy Audit of Civil Buildings LIU Dong, et al. (1)

Theoretical & experimental study

- Analysis on Energy-saving Potential of Transparent Insulating Glass Coating JI Liang, et al. (6)

- Experimental Research on Hot Water System Based on Cascade Air-source Heat Pump under Low Temperature Conditions ZHOU Liang-liang, et al. (10)

- Study on Influences of Lighting and Appliances' Usage Behavioral Patterns on Household Electricity Consumption JIAN Yi-wen, et al. (15)

- Field Testing on Natural Ventilation in a Dormitory in Beijing in Summer LI Hao-ru, et al. (20)

- Field Survey and Analysis on Students' Thermal Comfort in Dormitories in Xi'an in Transition Season QU Wan-ying, et al. (25)

- Investigation on Indoor Environment Quality and Study on Energy-saving Retrofit of Historical Buildings in Universities LIU Qi-bo, et al. (31)

- Experiment Study on Surface Heat and Mass Transfer Coefficients of Fly Ash Aerated Concrete Wall WENG Wen-bing, et al. (36)

- Typical Case Study on Operational Characteristics of Ground Heat Exchanger of Ground Source Heat Pump System for Two Types of Buildings QIAN Cheng, et al. (41)

- Experimental Study on Pressure Distribution in Stairwells with Mechanical Air Supply in High-rise Buildings CHEN Ying (45)

- Design and Implementation of Acquisition and Transmission System of Building Energy Consumption Data ZHAO Liang, et al. (49)

Computational analysis

- Research on Envelope Design of Steel Structure Residential Buildings in Corps Farm HUANG Xian-ning, et al. (53)

- Energy Efficiency Retrofit of Existing Residential Buildings in the South of Jiangsu Based on Life Cycle Assessment BAI Jian-bo, et al. (59)

- Design and Analysis on Ventilated Cavity for Building Rooftop Integrated Photovoltaic ZHANG Rui, et al. (65)

- Study on Applicability of Active Chilled Beam Air-conditioning System LIU Kui-xing, et al. (73)

- Research on Calculation Methods of Chiller's Energy-saving Amount Based on Mathematical Models WANG Bi-ling, et al. (79)

- Feasibility Study on Noise Reduction of New Ventilation Sound Proof Window in Street High-rise Residential Buildings JIN Mei-jun, et al. (85)

- Study on Visual Entropy of Commercial Walking Streetscape and Its Correlation Evaluation HAN Jun-wei, et al. (90)

- Evolutionary Analysis on Green Buildings' Development Behavior of Real Estate Developer Groups WANG Jing-hui, et al. (95)

- Application of Cluster-based Inductive Ventilation Technology in Smoke Control Design of Railway Tunnel WANG Jun, et al. (100)

Experience in engineering

- Development and Utilization of Deep and Shallow Geothermal Energy with Practical Engineering LI Rui-xia, et al. (106)